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Írásbeli választ igényl ő kérdés

Dr. Kövér László úrnak
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 46/1994 .
(IX.30.) OGY határozat 91 . § (1) bekezdése alapján „Mit tesz a kormány az egészségügyi
ellátással összefügg ő fertőzések megelőzése érdekében?” címmel írásbeli választ igényl ő
kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán emberi er őforrás miniszterhez.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az egészségügyi ellátás során kialakuló (úri . nozokomiális) fertőzések napjaink egyik

legjelentősebb népegészségügyi problémáját, a betegbiztonság legfontosabb kérdését jelentik .

Semmelweis hazájában évente legalább 90 .000 fertőzés történik a higiéniás szabályok be nem
tartása következtében. Ez súlyos terhet jelent a betegek, családtagjaik és az ellátórendsze r
számára is .

Magyarországon a fertőzésekhez köthető halálozás vezető helyén a nozokomiális fertőzések
állnak. Az intenzív betegellátó osztályokon a fertőzések a betegek mintegy 30%-át érintik, az
ezzel összefüggő halálozás pedig meghaladhatja a 40%-ot . A kórházakban, rendelőkben
szerzett fertőzések gazdasági hatása is jelentő s : évi közel 350.000 többlet ápolási napo t
eredményezve lényegesen megnövelik az egészségügyi ellátás költségét .

Az LMP korábban is felhívta a figyelmet arra, hogy számos kórház, illetve kórházi osztál y
működik évek óta olyan feltételek mellett, ami már a betegellátás biztonságát veszélyezteti .
Az egészségügyi intézmények állapotát a korszer űtlen infrastruktúra, és az előrehaladott
amortizáció jellemzi . A kórházak folyamatosan adósságokkal küzdenek, gyakori a
készlethiány, sokszor az alapvető higiéniás eszközök sem állnak rendelkezésre (pl.
kézfertő tlenítő , papírtörölköző) . Ráadásul a helytelen antibiotikumhasználatnak köszönhet ően
egyre több az antibiotikumoknak ellenálló, multirezisztens baktériumtörzs, így sok esetben a
megfelelő terápiára sincs lehetőség .
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A nozokomiális fertőzések száma évről évre nő , a helyzet sürgős beavatkozást igényel, ezért

az alábbi kérdéssel fordulok a Miniszter úrhoz :

Mit tesz a kormány a nozokomiális fertőzések megelőzése (higiéniás állapotok javítása ,

antibiotikumrezisztencia felszámolása) érdekében ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2013 . július 2 .

zél lrnadett

független képvisel ő
(LMP)
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